
Protokół Nr 30/2012 
 

z posiedzenia  Komisji  Samorządowej  Rady Miasta Ostrowca Św.  
w dniu 4 grudnia 2012 r.  godz. 13.30 – 14. 30. 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Zbigniew Moskalewicz. 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia:  

 
I. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Opiniowanie projektów uchwał na 
sesję Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego w dniu 7 grudnia 
2012 r. w sprawie: 
 
- uchwalenia „Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski”; 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Obecna na posiedzeniu komisji Naczelnik 
Wydziału Środowiska UM p. Aldona 
Sobolak przedstawiła załoŜenia do nowego 
systemu gospodarki odpadami komuna-
lnymi, który powstał w oparciu o nowe-
lizację ustawy z dnia 13 września 1996 r.  
o utrzymaniu czystości i porządku  
w gminach. ZałoŜenia, o których mowa 
powyŜej przedstawiają się następująco:  
- kaŜdy mieszkaniec objęty jest nowym 
systemem gospodarki odpadami 
komunalnymi; 
- mieszkańcy nie będą musieli zawierać juŜ 
indywidualnych umów na odbieranie 
odpadów; 
- mieszkaniec wnosi opłatę do gminy; 
- gmina jest odpowiedzialna za odbieranie 
i zagospodarowanie odpadów komuna-
lanych;  
- gmina zobowiązana jest doprowadzić do 
zmniejszenia ilości składowanych odpa-
dów ulegających biodegradacji w odnie-
sieniu do ilości odpadów biodegra-
dowalnych w roku 1995; 
- gmina odpowiedzialna jest za zwiększe-
nie ilości odzyskiwanych surowców 
wtórnych oraz odpadów budowlanych 
innych niŜ niebezpieczne. 
Pani Naczelnik A. Sobolak powiedziała 
równieŜ, Ŝe z uwagi na zakres zmian, jakie 
wprowadza nowa regulacja, proponuje się 
uchylenie dotychczasowego Regulaminu  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- ustalenia szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości,  
na których zamieszkują mieszkańcy  
i zagospodarowania tych odpadów  
w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę  
za gospodarowanie odpadami komuna-
lnymi; 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

z dnia 25 lipca 2006 r. Projket nowego 
Regulaminu zgodnie z art.4 ust. 1 ustawy  
o utrzymaniu czystości i porządku  
w gminach został opiniowany przez 
Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego.  
 
Członkowie komisji pozytywnie, jedno-
głośnie zaopiniowali przedmiotowy projekt 
uchwały. (w załączeniu do protokołu). 
 
Obecny na posiedzeniu komisji Prezydent 
Miasta J. Wilczyński powiedział,  
Ŝe przedmiotowy projket uchwały 
szczegółowo określa usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy, które będą 
świadczone przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski w ramach opłaty wniesionej 
przez właściciela nieruchomości. 
Odbieranie wszystkich odpadów komuna-
lnych wytworzonych na nieruchomości,  
na której zamieszkują mieszkańcy  
w ramach jednej opłaty, pozwoli na ogra-
niczenie ilości odpadów zagospodaro-
wywanych metodami „domowymi”, szko-
dliwymi dla zdrowia mieszkańców  
i środowiska. Zakres świadczonych usług 
przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski 
został tak zaplanowany, aby był 
najbardziej skuteczny, a środki uzyskane  
z tytułu opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi umoŜliwi 
organizację i realizację systemu gospo-
darki odpadami komunalnymi dogodnego  
dla kaŜdego mieszkańca. Pani Naczelnik 
A. Sobolak dodała, Ŝe nowy system 
uwzględnia selektywną zbiórkę odpadów, 
odbiór odpadów mieszanych, biodegrado-
walnych oraz wielogabarytowych,  małe 
AGD, itp. Odbiór odpadów zmieszanych 
odbywałyby się nie rzadziej niŜ jeden raz 
na cztery tygodnie przy zabudowie 
jednorodzinnej oraz trzy razy w tygodniu 
przy zabudowie wielorodzinnej. W przy-
padku odpadów biodegradowalnych: jeden 
raz na dwa tygodnie z domków 
jednorodzinnych i raz na cztery tygodnie 
przy zabudowie wielorodzinnej. Sele-



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ktywnej zbiórce odpadów poddawane będą 
odpady w okresie od 15 kwietnia do 15 
listopada, podobnie odpady zielone. Ich 
zbiórka odbywać się będzie nie rzadziej 
niŜ: raz na cztery tygodnie z zabudowy 
jednorodzinnej oraz raz na dwa tygodnie  
z zabudowy wielorodzinnej. Na pytanie 
Pana Radnego W. Kacugi – jakie będą 
obowiązywać pojemniki na śmieci  – Pani 
Naczelnik odpowiedziała, Ŝe obligatoryjne 
będą trzy rodzaje pojemników lub teŜ 
worków z rozróŜnieniem na szkło, papier  
i plastik. Nowym elementem w tym 
systemie będzie moŜliwość legalnego 
pozbywania się przez mieszkańców 
zuŜytego sprzętu elektronicznego i elektry-
cznego. W tym celu raz na 3 tyg. będą 
przeprowadzane objazdowe zbiórki  dla 
budynków wielorodzinnych oraz w okresie 
wiosenno – jesiennym dla domków 
jednorodzinnych. Pojawi się takŜe moŜli-
wość oddania w/w odpadów w punktach 
selektywnej zbiórki odpadów komuna-
lnych.   Takie punkty będą przystosowane 
do odbioru rzeczy, typu: gruz czy odpady 
wielkogabarytowe bez uiszczania doda-
tkowej opłaty. Zarówno Pani Radna  
B. Buszkiewicz, jak i Pan Radny  
W. Kacuga zwrócili uwagę,  
Ŝe w przypadku selektywnej zbiórki 
odpadów, pojemniki będą stanowiły 
powaŜny problem. Nowy system ma juŜ 
obowiązywać od 1 lipca 2013 r. i jeśli ktoś 
takiego pojemnika nie będzie posiadał,  
to będzie musiał go zakupić. W przypadku 
mieszkańców domków jednorodzinnych 
będzie to powaŜny wydatek. Radni 
zapytali się  - czy nie moŜna by tych 
pojemników dzierŜawić od firm 
odbierających odpady. Prezydent odpo-
wiedział, Ŝe i taka ewentualność jest brana 
pod uwagę i wcale nie jest powiedziane,  
Ŝe pojemniki trzeba będzie kupować.  
 
Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. (w załączeniu do 
protokołu).  
 
 



- wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komuna-
lnymi na terenie Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski oraz ustalenia wysoko-
ści stawki tej opłaty;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zgodnie z art. 6k ust.1 ustawy z dnia 13 
września 1996 r. o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach, Rada Miasta  
w drodze uchwały dokonuje wyboru    
jednej z metod ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustala wysokość stawki tej opłaty. 
Biorąc pod uwagę moŜliwość dokonania 
wyboru spośród czterech metod: 1) liczby 
mieszkańców zamieszkujących daną 
nieruchomość, 2) ilość zuŜytej wody  
z danej nieruchomości, 3) powierzchni 
lokalu mieszkalnego, 4) od gospodarstwa 
domowego, - metoda ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami określona  
w art. 6j ust. 1 pkt 1w/w ustawy, tj.  
od liczby mieszkańców zamieszkujących 
daną nieruchomość -  jest najbardziej 
uzasadniona społecznie. Podstawową 
zaletą wybranej metody jest jej prostota. 
Prezydent J. Wilczyński powiedział,  
Ŝe zróŜnicowano stawki opłat: 8 zł. za 
śmieci segregowane i 15 zł. za odpady  
nie segregowane. NiŜsza stawka opłaty jest 
czynnikiem o charakterze ekonomicznym 
motywującym do segregowania wytwo-
rzonych na nieruchomości odpadów 
komunlanych. Prezydent poinformował 
równieŜ, Ŝe cały czas prowadzona jest 
kampania edukacyjna skierowana do 
mieszkańców gminy w celu uświado-
mienia, Ŝe selektywna zbiórka odpadów 
jest naprawdę bardzo opłacalna. Takie 
informacje trafiają juŜ do przedszkoli  
i uczniów szkól podstawowych oraz 
gimnazjów. Rozpowszechniane są tam 
ulotki, plakaty informacyjne. W prasie 
lokalnej pojawiają się cyklicznie artykuły 
dot. nowego systemu gospodarki 
odpadami. Prezydent powiedział równieŜ, 
Ŝe funkcjonuje strona Urzędu Miasta 
poświęcona tej tematyce. Rany W. Kacuga  
zwróci się do Pani Naczelnik A. Sobolak, 
aby przedstawiła informację o tym, 
co uwzględnia stawka opłaty za odbiór 
śmieci? Naczelnik Sobolak powiedziała,  
Ŝe stawka opłaty za odbiór odpadów 
komunlanych z nieruchomości, którą 
zamieszkują mieszkańcy uwzględnia: ilość 
mieszkańców, ilość wytwarzanych odpa-



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunlanymi; 

dów komunlanych, koszty funkcjonowania 
gminnego systemu gospodarki odpadami 
(obieranie, transport, zbieranie, odzysk  
i unieszkodliwianie odpadów komuna-
lnych; tworzenie i utrzymanie punktów 
selektywnej zbiórki; obsługa administra-
cyjna), nieregularne wytwarzanie odpadów 
na niektórych nieruchomościach. Prezy-
dent dodał, Ŝe nowy system przyniesie nam 
znaczący wzrost poziomu segregacji 
odpadów, wzrost poziomu odzysku 
odpadów, usystematyzowanie zbiórki 
odpadów wielkogabarytowych, rozbiórko-
wych i budowlanych, podniesienie 
świadomości ekologicznej mieszkańców, 
eliminację praktyk nielegalnego pozby-
wania się odpadów, znaczne uszczelnienie 
systemu, zmniejszenie liczby dzikich 
wysypisk śmieci. Prezydent Wilczyński 
zwrócił równieŜ uwagę na fakt, Ŝe nowy 
system będzie miał ogromny wpływ  
na ochronę środowiska w mieście (odczu-
walne ograniczenie spalania odpadów  
w piecach centralnego ogrzewania, 
usystematyzowanie zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych, zuŜytego sprzętu 
elektrycznego i elektronicznego). Na 
zakończenie Prezydent oświadczył, Ŝe 
stawki, które ustalone są w Ostrowcu są 
stawkami socjalnymi. Pierwotna propo-
zycja zakładała ceny na poziomie 12 i 20 
zł. Gmina szukała oszczędności gdzie się 
tylko dało. Obecna stawka i tak nie będzie 
wystarczająca aby Gmina wyszła  
”in plus”. Prezydent powiedział równieŜ, 
Ŝe w przypadku gdyby ktoś ociągał się  
z płatnościami, to Gmina dysponuje bardzo 
dobrze przygotowanym systemem windy-
kacyjnym.  
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM  
w głosowaniu stosunkiem głosów: jeden 
za, pięć wstrzymujących się i przy braku 
głosów przeciwnych pozytywnie 
zaopiniowali przedmiotowy projekt 
uchwały. (w załączeniu do protokołu)  
 
Uchwała reguluje dokładny termin 
częstotliwości wnoszenia opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunlanymi,  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komuna-
lnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości połoŜonej na terenie 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski;    

a takŜe dostępne metody wnoszenia opłaty. 
Uchwała przewiduje, Ŝe opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunlanymi 
będą uiszczane miesięcznie, do 10  dnia 
kaŜdego miesiąca, którego dotyczy 
obowiązek ponoszenia opłaty.  Taki tryb 
uiszczania opłat został przyjęty w celu 
zapewnienia płynności budŜetu miasta oraz 
zmniejszenia dyskomfortu mieszkańców 
związanego z wysokim kwartalnym 
obciąŜeniem finansowym. Gmina 
rozpocznie świadczenie usługi od dnia  
1 lipca 2013 r., dlatego teŜ termin 
wniesienia pierwszej opłaty upływa w dni 
10 lipca 2013 r. Pan Radny W. Kacuga 
zgłosił propozycję, aby w §1 propo-
nowanego projektu uchwały wykreślić 
słowa „z góry”  odnoszące się do sposobu 
wnoszenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunlanymi. Naczelnik  
A. Sobolak zapewniła, Ŝe propozycja Pana 
Radnego zostanie wzięta pod uwagę i być 
moŜe na najbliŜszej sesji Rady Miasta 
zostanie zgłoszona autopoprawka  
do niniejszego projektu uchwały.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
(w załączeniu do protokołu). 
 
Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. (w załączeniu do 
protokołu). 
 
 

II.  Sprawy róŜne:  
 
- informacja Komisarza Wyborczego  
w Kielcach II w sprawie wytycznych  
i wyjaśnień dotyczących podziału 
jednostek samorządu terytorialnego  
na okręgi wyborcze (projket I i II 
Prezydenta Miasta Ostrowca Święto-
krzyskiego); 
 
- pismo Marszałka Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie stoso-
wania przepisów dot. regionów 
gospodarki odpadami komunalnymi 

 
 
Członkowie komisji przyjęli do wiado-
mości przedmiotową informację. (w załą-
czeniu do protokołu). 
 
 
 
 
 
Członkowie Komisji  Samorządowej RM 
przyjęli do wiadomości przedmiotową 
informację. (w załączeniu do protokołu). 
 



oraz regionalnych instalacji do prze-
twarzania odpadów komunlanych;   
 
- pismo Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Ostrowcu Świętokrzyskim w spra-
wie osób nietrzeźwych i bezdomnych, 
przyjmowanych do Szpitalnego 
Oddziału Ratunkowego;  
 
 
 

 
 
 
Członkowie komisji zapoznali się  
z przedmiotowym pismem i przyjęli je  
do wiadomości. (pismo w załączeniu do 
protokołu). 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  
 
Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 
 
Protokołowała:                                  Przewodniczył: 
mgr Eliza Kaniewska  Przewodniczący Komisji Samorządowej RM        
     Zbigniew Moskalewicz                                           


